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PROTOKOLL 
Kommunala pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum: 2024-05-14 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 
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PROTOKOLL 
Kommunala pensionärsrådet 
Sammanträdesdatum: 2024-05-14 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

KPR § 8 

KPR 2024/27 

Fastställande av föredragningslista 
 

Beslut 
Kommunala pensionärsrådet fastställer föredragningslistan. 

Sammanfattning 
Föredragningslistan till sammanträdet har skickats ut till KPR inför 
sammanträdet. 
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PROTOKOLL 
Kommunala pensionärsrådet 
Sammanträdesdatum: 2024-05-14 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

KPR § 9 

KPR 2024/27 

Föregående protokoll 
 

Beslut 
Kommunala pensionärsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning 
Inga synpunkter på föregående protokoll har inkommit. 
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PROTOKOLL 
Kommunala pensionärsrådet 
Sammanträdesdatum: 2024-05-14 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

KPR § 10 

KPR 2024/27 

Omstart av Äldreplanen 
 

Beslut 
Kommunala pensionärsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning 
Tyrone Hansson Eklund (FiA), socialnämndens ordförande, Ebba Gierow, 
förvaltningschef socialförvaltningen och Angelica Lazo de la Vega Campana, 
medledare till verksamhetschef för Äldreomsorgen, informerar om Omstart av 
Äldreplanen. 

Ett resonemang om Äldreplanen, som antogs politiskt 2019. Det finns idag 6 st 
grupper. Politiskt går tankarna kring om detta är ett bra, uppdaterat material. 
Socialnämnden har haft diskussion på arbetsutskottet kring detta och 
politikerna vill se ett omtag kring materialet så att det blir träffsäkert, att det 
känns uppdaterat och att ta ett nytt grepp framåt.  

KPR är ett bollplank i detta och blir remissinstans. 

Denna fråga är en följetång för KPR. Verksamheten gick i stå under pandemin, 
men nu vill KPR se utveckling framåt. Mötesnoteringar från tidigare samtal har 
efterfrågats, kring vad som är gjort i alla äldreplansgrupper. KPR har inte sett 
till några mötesanteckningar. KPR noterar att det finns inga mötesanteckningar 
sparade, detta är högst anmärkningsvärt. 

Förvaltningen informerar om att det har hänt mycket under dessa år i 
utvecklingen och de mål som sattes är möjligtvis inte aktuella eller träffsäkra 
längre. Är det rätt teman, är det rätt fokusområden? Därav denna omstart som 
planerats.  

KPR efterfrågar hur denna omstart ska utföras? Vad menas med omstart, hur 
ska nya fokusområden tas fram? 

KPR anser att äldreplansgrupperna inte varit prioriterade. Ska KPR:s tankar 
kunna föras vidare så behöver det finnas antecknat. KPR vill trycka på 
delaktigheten, de lägger ned tid och energi på dessa möten och att då inte 
kunna gå tillbaka och se vad som diskuterats känns inte som delaktighet. 
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PROTOKOLL 
Kommunala pensionärsrådet 
Sammanträdesdatum: 2024-05-14 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

KPR hade önskat att sammanslagningen av grupper hade informerats och 
diskuterats med rådet. KPR vill vara delaktig i frågan om sammanslagning av 
grupper och utgår ifrån att så sker. Förvaltningen hade kunnat informera kring 
detta på boenden och mötesplatser samt använt sig av Alekuriren för att få med 
medborgarna på ett mer inkluderande sätt. 

Förvaltningen förklarar att grupper slogs samman då det fattats personer, vilket 
resulterade i att det blev mindre omfattande diskussioner i de grupper som det 
saknats folk i. Planen framåt är att det ska bli fullständiga grupper med 
diskussioner och idéer som kan tas i beaktande framåt i utvecklingen. 
Förvaltningen hade kunnat arbeta med tillsättning av medlemmar i grupperna 
på ett mer inkluderande sätt. 

I och med omtaget av Äldreplanen så frågar sig KPR hur grupperna ska se ut i 
framtiden och vilka frågor som ska prioriteras. När grupperna har kommit 
igång på nytt så ska alla grupper föra anteckningar som ska diarieföras. KPR 
inkommer gärna med synpunkter och tankar kring hur det ska se ut framöver 
tillsammans med förvaltningen.  

Läget har förändrats sedan 2019 och det är därför svårare idag att rekrytera 
med rätt kompetens. Utifrån detta så kan kompetensförsörjningsgruppen 
behöva ses över. 
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PROTOKOLL 
Kommunala pensionärsrådet 
Sammanträdesdatum: 2024-05-14 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

KPR § 11 

KPR 2024/27 

Redogörelse för systemet med språktester 
 

Beslut 
Kommunala pensionsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning 
Tyrone Hansson Eklund (FiA), socialnämndens ordförande, Ebba Gierow, 
förvaltningschef socialförvaltningen och Angelica Lazo de la Vega Campana, 
medledare till verksamhetschef för Äldreomsorgen, redogör för systemet med 
språktester. 

Under 2022 så var det diskussioner kring detta med politiken. Det finns ett 
ständigt behov av rekrytering och det är ofrånkomligt att sänka ribban något för 
att kunna täcka upp på alla boenden.  

Efter att förvaltningen fått uppdraget från politiken så påbörjade förvaltningen 
en samverkan med Komvux och gjorde en omvärldsbevakning. 

Språktestet är i gång inom äldreomsorgen och funktionsstöd, förvaltningen fick 
detta i uppdrag från politiken. Det är en del i rekryteringen i samband med den 
sedvanliga intervjun. Testet görs på plats av kandidaten och rättas direkt. 
Framöver ska testet ske digitalt. Är det någon i rekryteringen som anses behöva 
mer stöd så kopplas språkombuden in för att stötta personen vidare i sitt språk. 
Alla enheter i äldreomsorgen har ett språkombud. 

Själva testet är vid ansökningens början. Vid påbörjad anställning så finns 
språkombuden där för att stötta vidare. Detta gäller även de anställda som 
anställts innan språktestet drog igång i verksamheten. 

 

8



PROTOKOLL 
Kommunala pensionärsrådet 
Sammanträdesdatum: 2024-05-14 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

KPR § 12 

KPR 2024/27 

Aktivitetsstöd 
 

Beslut 
Kommunala pensionärsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning 
Tyrone Hansson Eklund (FiA), socialnämndens ordförande, Ebba Gierow, 
förvaltningschef socialförvaltningen och Angelica Lazo de la Vega Campana, 
medledare till verksamhetschef för Äldreomsorgen, informerar om 
aktivitetsstöd. 

Förvaltningen har fått i uppdrag att utreda möjligheten att göra på samma vis 
som för ungdomsföreningarna, med ett lokalt aktivitetsstöd för de äldre. 
Budget ska läggas på socialnämndens budget. Det blir en testperiod först och 
sedan kommer detta implementeras i verksamheten. Efter att förvaltningen 
utrett så kommer ett förslag på upplägg som socialnämnden ska ta ställning till. 
Förhoppning är att kunna använda sig av samma system som kultur- och fritid 
och socialförvaltningen håller på att undersöka hur det ska utformas. 

När är det tänkt att detta ska vara igång? KPR ifrågasätter varför det ska dröja 
till 2025 innan aktivitetsstöd ska kunna utbetalas till rådets föreningar. Övriga 
föreningar i Ale kommun har fått aktivitetsstödet utbetalt från 1 mars 2024. 
Förvaltningen har fått i uppdrag att skriva fram ett förslag på upplägget. KPR 
vill understryka att detta rimligtvis borde kunna vara klart till hösten 2024 och 
förhoppningsvis ska aktivitetsstödet vara igång innan årsskiftet. 
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PROTOKOLL 
Kommunala pensionärsrådet 
Sammanträdesdatum: 2024-05-14 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

KPR § 13 

KPR 2024/27 

Status kring Mötesplatser 
 

Beslut 
Kommunala pensionärsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning 
Tyrone Hansson Eklund (FiA), socialnämndens ordförande, Ebba Gierow, 
förvaltningschef, och Angelica Lazo de la Vega Campana, medledare till 
verksamhetschef Äldreomsorg informerar om status kring Mötesplatser. 

KPR påpekar att det togs ett politiskt beslut att minska aktivitetspedagogerna 
till hälften, det vill säga 2,5 årsarbetare ska kvarstå. KPR efterlyser information 
kring hur dessa 2,5 årsarbetare ska arbeta framöver. Det framkom att 
förvaltningen tagit resurser från trygghetsvärdarna för att tillgodose andra 
uppdrag. Det politiska beslutet var att trygghetsvärdarna ska fortsätta som 
tidigare, med samma antal timmar ute på trygghetsboendena. 

KPR efterlyser en samlad bild av mötesplatser där samtliga kommundelar får ta 
del av denna insats. 

Förut fanns det information till varje kommundel där det framgick vilka 
aktiviteter som erbjöds. KPR anser att det är oklart kring vilka aktiviteter som 
finns, är det igång överallt i kommunen? 

Det politiska beslutet var att antalet timmar inom Fixartjänsten skulle kvarstå 
som tidigare. Förvaltningen informerar om att fixartjänsten finns kvar på 
samma sätt som tidigare. KPR anser inte att fixartjänsten kommer att finns kvar 
på samma sätt som tidigare då förvaltningen avsatt en resurs per kommundel 
för att utföra uppdraget inom Fixartjänsten. Samtidigt finns det en central 
resurs som ska vara den som kommer med borrmaskin och stege när så önskas. 
KPR utgår ifrån att det finns timmar avsatt för detta uppdrag ute i 
kommundelarna. Bokning sker via Kontaktcenter och det kommer ut en person, 
kan vara olika varje gång. En eftermiddag är avsatt per person för fixartjänsten. 
Resurserna ska användas på rätt sätt och där kan även personerna i fråga 
informera om aktiviteter som erbjuds till de äldre.  
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PROTOKOLL 
Kommunala pensionärsrådet 
Sammanträdesdatum: 2024-05-14 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

Information kring Mötesplatser, vart finns det? Det är ett pågående arbete 
under uppbyggnad i de norra kommundelarna. Det är ett nytt arbetssätt som 
håller på att införas och rekryteringar som pågår. Hemsidan håller på att 
uppdateras kring detta. Det finns en del information, men inte gällande alla 
kommundelar. Foldrar kommer inte finnas. Alla träffpunkter ska fortsätta som 
det har varit. KPR ifrågasätter att alla träffpunkter ska fortsätta som det varit 
eftersom antal medarbetare har skurits ned till hälften. 

Tidigare annonserades Mötesplatser i Alekuriren. KPR anser att foldrar 
behöver finnas till detta i framtiden för att tydliggöra. KPR utgår från att 
Mötesplatser kommer att annonseras i Ale kuriren som tidigare. 
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PROTOKOLL 
Kommunala pensionärsrådet 
Sammanträdesdatum: 2024-05-14 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

KPR § 14 

KPR 2024/27 

Övriga frågor 
 

Beslut 
Kommunala pensionärsrådet noterar informationen. 

Sammanfattning 
Ärendet ”Ny utformning av Västtrafiks seniorerbjudande” kommer att 
behandlas i kommunfullmäktige framöver. Det har varit mycket diskussioner 
kring detta efter att det beslutades i kommunfullmäktige att återemittera 
ärendet med uppdraget att inhämta synpunkter från KPR. 

Det finns ett uppdrag från socialnämnden till servicenämnden, att se över om 
det går att köpa tillbaka bostäder, dialog har förts med Rikshem och Alebyggen 
angående detta och det är ett pågående arbete. 

Sommarrekryteringen, hur ser det ut? Bättre 2024 än 2023. Det saknas några 
vikarier, men förvaltningen är hoppfull.  

Caféverksamhet för anhöriga till dementa. Detta café saknas, att kunna träffa 
anhöriga i samma situation. Denna verksamhet ska startas upp på nytt 
informerar förvaltningen om och så fort det kommer upp information kring 
datum för detta så kommer det att komma upp på hemsidan.  

Ordförande tackar för ett bra möte och önskar alla en trevlig sommar. 
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